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§ 91
Viikkarin Valkama takaisin eläkeläisten käyttöön, valtuustoaloite, Ari Nordström

PRIDno-2021-2015

Valtuutettu Ari Nordström  jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen: 

Avopalvelukeskus Viikkarin Valkama on rakennettu 1990-luvun alussa. Yli puolet 
kustannuksista kattoi Raha-automaattiyhdistys. Vahvana perusteena oli kokoontumis- 
ja harrastustilojen saaminen eläkeläisjärjestöjen ja eläkeläisten käyttöön. Samalla 
saatiin tilat silloin uusimuotoisen vanhusten päivätoiminnan käyttöön. Myös 
eläkeläisten lounaspaikka aloitti toimintansa.

Avopalvelukeskus rakennettiin Porin Vanhustenkotiyhdistyksen omistukseen juuri 
merkittävän taloudellisen tuen vuoksi. Parikymmentä vuotta toimittiin Porin 
sosiaalitoimen kanssa tehdyn sopimuksen mukaisesti. Yhdistyksen toiminnan 
muuttuessa pääosa tiloista vuokrattiin Porin perusturvakeskukselle ja keittiö 
yksityiselle yrittäjälle. Toiminta jatkui.

Kesken jääneen sote-uudistuksen uhkana, joskin epätodennäköisenä, oli käytön 
väheneminen. Yhdistyksen talous ei olisi sitä kestänyt. Eäkeläisjärjestöjen tilojen 
turvaamiseksi käytiin neuvotteluja ja päädyttiin luovuttamaan tilat Porin kaupungin 
omistukseen. Neuvotteluissa järjestöjen kokoontumistilojen turvaaminen oli 
keskeisenä keskustelun aiheena vaikka sitä ei suoraan kauppakirjaan merkittykään.
Kaupungilla ei ole hyväkuntoisesta talosta käytännössä muita kuluja kuin 
kiinteistönhoitokustannukset.

Perusturvakeskus jatkoi toimintaa kaupungin vuokralaisena ja tilat olivat jotakuinkin 
samanlaisessa käytössä kuin aikaisemminkin. Myös pienen, aina omistamansa 
neuvolahuoneiston kaupunki antoi vanhuspalveluiden käyttöön. 
Taloon tuli lisää vanhusten palvelukokonaisuuden  asiakaspalvelua.

Syksyllä 2020 tilanne muuttui merkittävästi. Perusturvakeskus irtisanoi kaiken 
eläkeläisjärjestöjen toiminnan talosta. Monikäyttöiseen ja suosittuun Saarelma-
kokoustilaan on siirretty Himmelin päivätoiminta. Tila on siihen hyvin kyseenalainen, 
koska kävijät joutuvat esim. käyttämään aulakäytävällä olevia WC-tiloja. Samoja 
käyttävät kaikki muutkin talossa käyvät, myös kahvion ja lounaspaikan asiakkaat.

Viimeinen järkyttävä uutinen on, ettei lounaspaikkaa olla tänä kesänä ollenkaan 
avaamassa eläkeläisille. Muuta yritystoimintaa siellä kyllä harjoitetaan. Raha-
automaattiyhdistyksen avustuksen perustarkoitus on
lähes kokonaan kadotettu.

Kaupungin hallintosäännön mukaisin oikeuksin esitän, että kaupunki ryhtyy nopeisiin 
toimiin Viikkarin Valkaman palauttamiseksi eläkeläisten ja eläkeläisjärjestöjen 
käyttöön. Valmistelussa tulee huomioida tulevan Sote-alueen ja kaupungin välinen 
työnjako. Sosiaali- ja terveydenhuollon ulkopuolelle jäävä hyvinvoinnin edistäminen 
jää kaupungin vastuulle. Viikkarin Valkama tulee ainakin pääosin varata tähän työhön, 
jossa eläkeläisjärjestöt ja vapaaehtoistoiminta ovat merkittävässä roolissa. Vaikka 
Raha-automaattiyhdistyksen avustusehtojen mukainen rajoitusaika on virallisesti 
umpeutunut niin kyllä kaupungin pitää kantaa moraalinen vastuunsa avustuksista ja 
niiden käyttötarkoituksista myös tulevaisuudessa.
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Ehdotus

Kaupunginvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.



 Porin kaupunki Ote pöytäkirjasta 4/2021 1 ( )2
Kaupunginvaltuusto 26.04.2021

§ 92
Yyterin lietteiden kunnostus, valtuustoaloite, Mikael Ropo

PRIDno-2021-2017

Liitteet
1 LIITE_Valtuustoaloite, Yyterin lietteet, Mikael Ropo

Valtuutettu  Mikael Ropo jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

Yyterin kehittäminen on yksi Porin kaupungin strategisista painopisteistä. Lietteet ovat 
tällä hetkellä erittäin suosittu retkeily- ja liikuntakohde. Porin kaupungin tavoitteena 
on kehittää Yyteriä entistä houkuttelevammaksi vapaa-ajan kohteeksi. Pitkospuut ja 
lietteiden luontoreitti lisäävät matkailua ja samalla tukevat liikkumista. Lietteet 
toimivat myös lintuharrastajien harrastuspaikkana. Pidänkin erittäin tärkeänä, että 
kuvan mukaiset alkupään osittain huonokuntoiset ja vaikeakulkuiset puut vaihdetaan 
kuvan mukaiseen helppokulkuiseen ja turvalliseen reittiin. Toimenpide lisää 
houkuttelevuutta, parantaa käyttäjäkokemusta, lisää turvallisuutta ja edesauttaa 
esteettömyyttä alueella.

Esitän, että Porin kaupunki kunnostaa Yyterin lietteiden kapeat pitkospuut 
vastaamaan leveämpiä ja helpompi kulkuisia pitkospuita. Lisäksi kaupungin tulisi 
tutkia olisiko alueelle mahdollisuutta sijoittaa laavu- tai nuotiopaikkoja ilahduttamaan 
matkailijoita ja porilaisia.

Liite: valokuvia

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 93
Porin äitiysneuvola muutetaan äitiys- ja isyysneuvolaksi, valtuustoaloite, Anssi Salmi

PRIDno-2021-2023

Valtuutettu Anssi Salmi jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

Hyvä isäsuhde on todettu äärimmäisen tärkeäksi lapsen kasvulle ja kehitykselle, aivan 
kuten hyvä äitisuhde. Äitiysneuvola ottaa jo tällä hetkellä isät huomioon raskauden 
aikana, mutta on syytä kiinnittää entistä enemmän huomiota myös isyyteen ja isän 
hyvinvointiin. Vaasan kaupungilla on isäneuvola, jonka tavoitteena on tukea miesten 
terveyttä ja isäksi kasvua. Tämä on tärkeä tavoite, joka toteutuessaan tukee lapsen ja 
koko perheen hyvinvointia. Tämä tulee saada myös osaksi Porin palvelujärjestelmää.

Edellä mainitun perusteella esitän, että Pori muuttaa äitiysneuvolan äitiys-ja 
isyysneuvolaksi, sekä tekee erillisen suunnitelman isyystyön vahvistamiseksi.

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 94
Joutsijärven alueen suojelu, valtuustoaloite, Porin Vihreät valtuustoryhmä

PRIDno-2021-2024

Porin Vihreät valtuustoryhmä ensimmisenä allekirjoittajana Kaarina Ranne jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

Porin kaupunginvaltuuston työjärjestyksen suomin edellytyksin Porin vihreä 
valtuustoryhmä esittää Porin kaupunki omistaa Ulvilan Kullaalla Joutsijärven ja 
Tammen tilan alueella noin 1640 hehtaaria metsää. Kaupunki laati vuonna 2020 
omistamalleen alueelle metsienhoito-ohjelman, jonka painopisteeksi valittiin retkeily- 
ja virkistyskäyttö. Ohjelmaa on kritisoitu, ja se sallii edelleen hakkuut luontoarvojen ja 
retkeilyn kannalta tärkeällä alueella, josta on suojeltu vasta erittäin pieni osa.

Metso-ohjelman kohteet on määrä päivittää vuoden 2021 keväällä. Tammen tilan 
metsienhoito-ohjelma ei sulje pois mahdollisuutta alueen myymiseen. Kaupassa 
olisi mahdollista saada valtiolta alueelta laskettava täysi metsätaloudellinen arvo (5–10 
m€). Kansallispuiston perustaminen varmistaisi alueen luontoarvojen säilymisen ja 
alueen kehittämisen merkittävänä luontomatkailualueena Satakunnassa. Se olisi 
tärkeä osa tulevaisuuden Porin ja Satakunnan vetovoimatekijöistä.
Vuoden 2019 syksyllä tehtiin Joutsijärven alueen käyttäjille kysely. Sen vastausten 
mukaan ”monimuotoiset, vaihtelevat, puhtaat, kauniit, hiljaiset ja rehevät metsät 
pitäisi alueella säilyttää.” Joutsijärven alueen metsien halutaan kasvavan ja 
vanhenevan omatahtisesti. Lehtoalueiden kunnostusta ja rauhoittamista toivotaan. 
Kyselyn tuloksena todettiin myös, että Tammen tilan palvelurakenteiden huolto ja 
kunnossapito ovat retuperällä. Kyselyyn vastasi 356 Joutsijärven alueella kävijää.

Vihreä valtuustoryhmä esittää

Pori lisää suojelupinta-alaa omistamiltaan alueilta Joutsijärven ympäristössä ja 
harkitsee koko alueen suojelua. Vaihtoehdot ovat yksityisen suojelualueen 
perustaminen tai alueen myynti valtiolle mahdollisen tulevan kansallispuiston 
ytimeksi.
Pori aloittaa neuvottelut ympäristöministeriön kanssa Joutsijärven alueen 
kaupan mahdollisuudesta. Joutsijärvi lehtoineen ja rantaluontoineen olisi Etelä-
Suomen oloissa laaja ja merkittävä suojelu- ja virkistyskäyttökokonaisuus.
Joutsijärven alueen luontoarvojen perusteellista selvittämistä ja alueen 
luontotiedon tuomista avoimesti kuntalaisten ja luontomatkailijoiden saataville 
Porin kaupungin nettisivuille esimerkiksi paikkatietoaineistona.
Tammen tilan rakennusten ja rakenteiden korjaamiseksi sekä vanhan 
mallileirialueen purkujätteiden siistimiseksi alueelta ryhdytään tarvittaviin 
toimenpiteisiin.

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 95
Ravintoloiden terassilupien maksuista luopuminen, valtuustoaloite, Petri Lahtinen

PRIDno-2021-2025

Valtuutettu Petri Lahtinen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

Korona on rokottanut kohtuuttomasti ravintola-alan yrittäjiä. Tästä syystä, 
valtuustoaloitteena esitän, että Porin kaupunki luopuu ravintoloiden 
terassilupien palvelumaksuista tämän vuoden osalta.

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 96
Esteetön kulku liikuntarajoitteisille Yyterin lietteille, valtuustoaloite, Petri Lahtinen

PRIDno-2021-2026

Valtuutettu Petri Lahtinen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

Porin kaupunki on rakentanut Yyterin lietteille hienot pitkospuut ja pitkät pätkät 
puusiltaa, kiitos tästä. Tästä upeudesta ei liikuntarajoitteiset valitettavasti ole päässeet 
toistaiseksi nauttimaan.

Valtuustoaloitteena esitän, että Porin kaupunki aloittaa välittömästi selvittämään 
liikuntarajoitteisille yhteyden rakentamista Yyterin lietteiden puiselle kulkusillalle.

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 97
Päiväkoti Kaanaan entisen koulun tontille, valtuustoaloite, ensimmänen allekirjoittaja Arto 
Nurmi

PRIDno-2021-2027

Valtuutettu Arto Nurmi ensimmäisenä allekirjoittajana jätti kaupunginvaltuuston 
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

Aloitteella halutaan selvitettäväksi päiväkodin toteuttaminen Kaanaan kaupunginosan 
entisen ja jo puretun koulun tontille Juhanintien varrelle.  Tontti on hyvin keskeisellä 
paikalla alueella.  Tälle tontille sopisi hyvin uusi päiväkoti.  Kaanaan alueella Yyterin 
kupeessa on melko paljon omakoti- ja kerrostaloasutusta.  Alueella asuu ja sinne 
myös muuttaa lapsiperheitä.  Porin kaupunki on lisäksi kaavoittanut alueelle 
omakotitontteja.  Uuden alueen tonttihinnat ovat korkealle tasolle 
hinnoiteltuja.  Alueen vetovoimaisuuden kehittämiseksi alueen kunnallisia palveluita 
tulisi parantaa.

Kaanaan alueelta on aikoinaan lakkautettu edellä mainittu koulu. Lisäksi alueelta on 
lopetettu terveyspalvelut, kirjasto ja päiväkoti.  Aluetta palveli Mäntyluodon koulu ja 
päiväkoti, jotka sittemmin on myös lakkautettu huolimatta lähes 80 oppilaan koostaan 
ja koulu- sekä päiväkotipalvelut ovat siirtyneet Pihlavaan Meri-
Porin yhtenäiskouluun.  Alueen lähistöltä on jo aiemmin lopetettu myös Yyterin 
koulu.   Meri-Porin yhtenäiskouluun kuljetaan pääsääntöisesti linja-autokuljetuksin.

Porissa on kouluverkkoratkaisujen yhteydessä esitetty eräille alueille päiväkotia (mm. 
Reposaari sekä Ahlainen) jossa toimisi 1-2 luokat.  Tällaisen ratkaisun soveltuminen 
päiväkodin yhteyteen Kaanaassa tulisi myös selvittää. Erityisesti pienten lasten ollessa 
kyseessä on ovat lyhyet koulumatkat tärkeitä.  Kaanaan alue on yhdessä Yyterin ja 
Levon alueen kanssa hyvin yhteneväinen, eikä  Mäntyluodon/Uniluodon 
asuinalueellekaan kovin pitkä matka tule.

Rakennus voisi hyvin olla yksikerroksinen ja ns. tavallisen muotoinen (esim. 
suorakaide) harjakattoinen ja puurunkoinen rakennus, mikä sopisi hyvin alueen 
ilmeeseen.  Isot päiväkodit ja koulut tarvitsevat vankat ja kalliit rakenteet sekä ovat 
myös vaativampia arkkitehtuurisen suunnittelun osalta.    Porin 
asuntomessualueelle haluttiin, suunniteltiin ja saatiin päiväkoti, vaikka alueen 
lapsiluvusta ei sinänsä voinut olla tietoa ennen alueen rakentumista.  Mikäli halua on, 
tällaisia ratkaisuja saadaan kyllä aikaan ja toteutettua.

Liite: Karttakuva

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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